



## 外籍勞工資訊通報

### 主題：人力仲介黃牛 專騙越南外勞

詐騙橫行，現在還瞄準越南籍外勞，台北市 1 名男子透過越南籍的同居女友，向越南同鄉誣稱能比一般仲介公司更快速、更低價取的合法工作證，協助親友來台打工，然而錢給了，卻遲遲沒下文，外勞才知受騙上當，報警抓人。

他就是專騙越南及外勞的呂姓男子，靠著人力仲介黃牛的手法，短短 1 個月詐騙越南外勞 30 多萬元，他透過同居越南籍女友牽線，認識其他越南籍外勞，誣稱只要 840 塊美金，就可以仲介親友來台合法打工，要求在台的越勞支付前金 440 塊美元，事成在付尾款，只需一般仲介 4 到 5 分之 1 的仲介費用，讓越勞阿海很心動，繳了 2 萬多元，想讓兒子、姪子來台打工，左等右等，卻一直沒有下文，才懷疑是場騙局。

辛苦賺來的錢輕易被同鄉騙，真的很氣憤，有多項前科的嫌犯用同樣手法，詐騙 1 個多月，至少 10 名外勞上當，得手 30 多萬元，警方提醒外勞別貪便宜，申請來台工作還是找合法仲介，免得受騙。

資料來源：民視新聞網



高億人力資源管理有限公司

KAOYI HUMAN RESOURCE MANAGEMENT CO., LTD.

TEL: 07-3846888

FAX: 07-3861881

No.099B004 / Date: 2010.05.19

# INFORMATION

Subject: Scalper agent cheats Vietnam workers

Content: A Mr. Liu in Taipei and his Vietnam girlfriend cheated Vietnam workers of helping their friends and relatives to have a part time job in Taiwan and processing soon and cheap to apply legal work permit. Those people paid them money but always no news. They found out to be cheated and called the police.

He defrauded more than NT\$300,000 as a scalper agent in a month. Through his girlfriend, he knew and cheated many Vietnam workers. He told them to pay US\$840 to have a legal job. He requested to pay US\$440 first and pay the remains when they come to Taiwan. To compare with other agents, it only charged one fourth to one fifth. A Vietnam worker Hai paid NT\$20,000 for recruiting his son and nephew but always no news and he suspected it's a fraud.

They are angry to be cheated by countrymen. The suspect used the same way to cheat at least 10 workers and get NT\$300,000 in a month. The police reminded the workers not to have a strong desire for gains. Through a legal agent is a better way to be cheated.

Information From: FTV news